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10.A.2
Akt Dhr.Mathijssen LvdB Samenleving

Brief Alliantie kinderarmoede

In een gemeente met een hoog armoedecijfer zoals gemeente Woensdrecht is aandacht voor 
de meest kwetsbare groep, de kinderen, de grootste prioriteit.  Ook in Woensdrecht wordt hier 
veel aandacht aan besteed. Met het ondertekenen van de Alliantie overeenkomst door vele 
organisaties worden krachten gebundeld. Dat is niet meer dan logisch, alleen vragen we ons 
af is daar een organisatie voor nodig die ook weer geld kost. Met allerlei maatregelen en 
middelen worden kinderen uit gezinnen die leven onder de armoedegrens ondersteund. Dat 
helpt een onderwijs of sociale achterstand te voorkomen. Dat lukt maar deels. De thuissituatie 
verbetert hier niet door. Natuurlijk wordt ook hier op ingezet maar dat lukt nog maar zeer 
beperkt. 1. Heeft de portefeuillehouder zicht op de directe mogelijkheden die ontstaan door de 
Alliantie Kinderarmoede? Heeft de portefeuillehouder de mogelijkheden bekeken van de 
alliantie voor de gemeente Woensdrecht? Welke mogelijkheden biedt de alliantie voor een 
totaaloplossing, n.l. voor kind en gezin?

De oplossing voor de aanpak van kinderarmoede voor kind en gezin is met name te vinden in het lokale netwerk van 
partners en intermediairs. Dit zijn de partners die het dichtst bij de doelgroep staan en concreet iets voor hen kunnen 
betekenen. Gemeente Woensdrecht speelt een kartrekkersrol als het gaat om de lokale aanpak van kinderarmoede. 
De gemeente Woensdrecht heeft met zo’n 60 organisaties, verenigingen en bedrijven het armoedepact ondertekent. 
Door de armoedepacten is er een goede afstemming en samenwerking tussen partijen ontstaan. Het is nog steeds 
mogelijk voor partijen om het armoedepact te ondertekenen. Partijen die de Alliantie Kinderarmoede onderschrijven 
beloven dat ze zich inzetten voor het signaleren, en bespreekbaar maken  van kinderarmoede en het zoeken naar 
oplossingen voor kinderarmoede. Dit zijn activiteiten waar de gemeente Woensdrecht zich al jaren als kartrekker 
voor inzet. De meerwaarde van de Alliantie moet vooral gezocht worden in het aandacht vragen voor de aanpak van 
kinderarmoede en het delen van kennis, ervaringen en best practices binnen het netwerk van de Alliantie. Door zich 
aan te sluiten bij de alliantie onderschrijft de gemeente Woensdrecht de doelstelling om kinderarmoede uit te 
bannen. De gemeente kan hiermee als lokale kartrekker ook landelijk een signaal afgeven , best practices delen 
(denk hierbij aan de aanpak van de armoedepacten) en leren van de aanpak en ervaringen van andere aangesloten 
partners van de Alliantie.  

10.A.2 PvdA Mevr.de Koning LvdB Samenleving
Brief Alliantie kinderarmoede

De pledge doet denken aan het armodepact in de gemeente Woensdrecht. Is de wethouder 
van plan dit te ondertekenen? Graag met kleine toelichting.

De Alliantie Kinderarmoede zet zich in om kinderarmoede te bestrijden. Door zich aan te sluiten bij de alliantie kan 
gemeente Woensdrecht als lokale kartrekker ook landelijk een signaal afgeven naar andere partijen, best practices 
delen (denk hierbij aan de aanpak van de armoedepacten) en leren van de aanpak en ervaringen van andere 
aangesloten partners van de Alliantie. Iedere partij die zich aansluit bij de Alliantie is een deel van de oplossing in de 
bestrijding van kinderarmoede. Door alle afzonderlijke activiteiten te bundelen sta je sterk. Aandacht vragen voor 
kinderarmoede, samenwerken en verbinden in het belang van de mensen waar het omgaat, kun je nooit genoeg 
doen. De portefeuillehouder is zeker bereid dit te ondertekenen.

10.A.3 Akt Dhr.Mathijssen LvdB Samenleving
Stichting Herken ouderverstoting /JBB
Gaat de portefeuillehouder nog onderzoeken of aansluiten bij een andere regio haalbaar 
en/zinvol is?

Aansluiten bij een andere regio is niet wenselijk. We zijn een samenwerking aangegaan voor jeugdhulp met de 9 
gemeenten in onze regio. Samen hebben wij een zorglandschap ingericht en een stelsel ontwikkeld. Ons stelsel laat 
toe dat alle GI’s kunnen aansluiten bij onze regio. Hier is alleen geen gehoor aangegeven. Het gras is ook niet altijd 
groener aan de andere kant. Laatst zijn er ook zorgwekkende geluiden in de media naar voren gekomen over 
Intervence. Overstappen wil nog niet direct zeggen dat dan de kwaliteit beter is. 

10.A.3 Akt Dhr.Mathijssen LvdB Samenleving
Stichting Herken ouderverstoting /JBB
Gaat de portefeuillehouder onderzoeken dit eventueel met de andere Brabantse 
Walgemeenten te doen?

Nee zie ook mijn reactie op de eerste vraag.

10.A.3 Akt Dhr.Mathijssen LvdB Samenleving
Stichting Herken ouderverstoting /JBB
Is de portefeuillehouder bereid een voorlichtingsbijeenkomst te organiseren, met de andere 
gemeenten, zoals bedoeld door Stichting Herken Ouderverstoting?

Zoals aangegeven zal ik niet de initiatiefnemer zijn voor het organiseren van een voorlichtingsbijeenkomst. In het 
najaar van 2018 hebben we in de raadswerkgroep het proces van de jeugdhulp besproken en onlangs hebben we 
uitgebreid stilgestaan bij JBB tijdens de commissie samenleving. Mijn inziens is het beter om ons te concentreren op 
de verbetertraject van JBB. In het bestuurlijk overleg Sociaal Domein van 21 maart jongstleden heb ik me dan ook 
hard gemaakt om het gesprek met JBB niet te laten gaan over financiering maar juist over de kwaliteit die zij leveren 
en de verbetering van deze kwaliteit. 

10.A.3 VVD Dhr.Bolders LvdB Samenleving

Stichting Herken ouderverstoting /JBB
Beantwoording wethouder vragen 7 februari HOVS Pagina 2 De onafhankelijke 
klachtenfunctionaris is per 1 september begonnen wat voor het zwartboek van JBB was. Alle 
klachten die bij de klachtencommissie komen moeten worden gerapporteerd. In de stukken 
wordt aangegeven dat cliënten in een gesprek met de onafhankelijke klachtenfunctionaris 
geïntimideerd worden om geen klacht in te dienen. Ook wordt vermeld dat meneer Meuwissen 

een voorstander is om de regels aan te passen met het volgende punt: Er in het 1e jaar van 
OTS (onder toezicht stelling)  geen klacht kan worden ingediend. terwijl in diverse casussen 
aangegeven wordt dat juist in de beginperiode de meeste klachten ontstaan. Wij van de VVD 
vinden dit een zorgelijk punt. Immers het is een democratisch recht indien er klachten zijn deze 
in te dienen en te laten beoordelen of de klacht terecht is. Heeft de wethouder invloed bij het 
opstellen van de regels omtrent klachten van de GI Jeugdbescherming Brabant? 

Het is aan de GI zelf om haar klachtenproces te organiseren. Wij hebben als regio geen invloed, net zoals we dit niet 
hebben bij jeugdzorgaanbieders. De klachtenregeling is wel een onderdeel van de toetsing van de certificering en 
het normenkader. 

10.A.3 VVD Dhr.Bolders LvdB Samenleving
Stichting Herken ouderverstoting /JBB
Worden gesprekken met de onafhankelijke klachtenfunctionaris vastgelegd waardoor achteraf 
gecontroleerd kan worden of deze cliënten het juiste advies kregen over hun klacht zonder een 
vorm van intimidatie?

Het antwoord op deze vraag heb ik niet. Deze vraag is uitgezet bij de klachtencommissie van Jeugdbescherming 
Brabant.

10.D.1 D66 Dhr.van der Ha JvA Samenleving
Overzicht moties en toezeggingen
30 november 2017. Wat is de uitkomst van het overleg tussen de burgemeester van 
Woensdrecht en van Essen over de mogelijkheden?

Eind januari heeft een constructief gesprek plaatsgevonden tussen de burgemeesters van Woensdrecht en Essen. 
Hierbij was ook de directeur van de RAV Brabant Midden-West-Noord aanwezig. Gesproken is over de hindernissen 
die ervaren worden bij het tijdig inzetten van spoedeisende zorg. Voor de gemeente Woensdrecht zijn dat de 
overschrijdingen op het gebied van de aanrijtijden. Voor de gemeente Essen betreft dit de grote afstand naar het 
dichtstbijzijnde ziekenhuis. Beide gemeenten hebben uitgesproken samen te willen werken op het vlak van 
grensoverschrijdend ambulancevervoer. Hiertoe is een project opgestart onder de vlag van Benego (Belgisch 
Nederlands Grens Overleg) waarbij Woensdrecht en Essen als kartrekker zullen optreden. Een eerste stap is 
inmiddels gezet: de gemeente Woensdrecht heeft een subsidieaanvraag ingediend bij Interreg, een Europees 
programma dat zich inzet voor grensvervaging in Europa. Hiermee wordt getracht voor de Woensdrechtse casus 
juridische ondersteuning te verkrijgen betreffende de (on)mogelijkheden van grensoverschrijdende ambulance-inzet. 



10.D.1 D66 Dhr.van der Ha LvdB Samenleving
25 oktober 2018. ‘Wethouder zegt toe na te kijken of er een nog beter match te maken is van 
de eigen activiteiten met het actieprogramma Kansrijke Start.’ Wat is de uitkomst van deze 
toezegging?

Voor 2019 wordt een nieuwe overeenkomst met de jeugdgezondheidszorg (consultatiebureau) afgesloten om aan te 
sluiten bij het centrum jeugd en gezin zodat er tijdig signalen opgepakt kunnen worden. Voor het actieprogramma 
Kansrijke Start krijgen alleen de GIDS-gemeenten (gezond in de stad) financiële middelen. Op dit moment wordt wel 
nagegaan wat de JGZ WB (Jeugdgezondheidszorg West Brabant) kan betekenen in het programma Kansrijke Start. 
 Het idee is om te komen tot een regionaal plan/voorstel waar ook ruimte is voor de lokale inkleuring. Er wordt in 
overeenstemming met het programma Kansrijke Start een verdeling gemaakt in 3 actielijnen: voor de zwangerschap, 
tijdens de zwangerschap en na de geboorte. Ook het ziekenhuis Bravis is nauw betrokken bij dit project en heeft ons 
gevraagd mee te denken met het programma Kansrijke Start. Iets wat wij zeker zullen doen. 

10.D.1 D66 Dhr.van der Ha LvdB Samenleving Februari 2017. Wat houdt het regionaal radeninitiatief op basis van de Duisenbergmethode in?

Vóór het zomerreces van 2018 hebben de raden ( in Woensdrecht via het presidium)  van de samenwerkende 
gemeenten in de Jeugdzorg West-Brabant West aangegeven mee te willen werken aan een experiment waarbij de 
Duisenberg methode wordt toegepast op een politiek-maatschappelijk relevant onderwerp.  Als onderwerp is 
gekozen voor het onderwerp ‘Jeugd’,  zijnde een belangrijk nieuw thema voor gemeenten met een zeer groot politiek-
maatschappelijk belang. Binnen het sociaal domein hebben gemeenten er per 1 januari 2015 taken en 
verantwoordelijkheden bij gekregen in de zorg en ondersteuning aan hun inwoner op het gebied van zorg, 
participatie en zelfredzaamheid, werk en jeugdhulp.  
Vier jaar na deze ingrijpende verschuiving van taken (van landelijk/provincie naar gemeenten) worstelen 
gemeenteraden nog geregeld met de wijze waarop zij hun kaderstellende en controlerende rol vorm kunnen geven. 
Op een natuurlijk moment als bij de behandeling van de Programmabegroting en de Jaarstukken ligt de focus toch 
nog vaak te veel bij het financiële deel. 
De Duisenberg methodiek is erop gericht om met een aantal rapporteurs per gemeente aan de slag te gaan met een 
bepaald thema. Aan de hand van een zestal vragen worden de begroting en de jaarstukken nader geanalyseerd. Op 
dit moment hebben zeven van de negen gemeenten 2-3 raadsleden afgevaardigd om deel te nemen aan dit project. 
Voor Woensdrecht zijn dat mevrouw Van Zweden-Timmermans en mevrouw Michielsen-Goyvaerts. Zij doen in de 
bijeenkomst van de werkgroep sociaal domein in april verslag van de eerste bijeenkomst en willen de voorliggende 
vragen aftasten.




